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 Zápis z 6. zasedání Vědecké rady 
Vysoké školy ekonomické v Praze 
konané dne 4. června 2024 

 
 

 Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsala: Ing. Martina Sušánková 

 
 
 
 

OVV 

Schválil: doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D.  Rektor 

 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
  
Program zasedání: 

1. Předání docentských jmenovacích dekretů  
2. Profesorské řízení: 

• Ing. Pavel Částka, Ph.D., Fakulta podnikohospodářská, 
v oboru Management a manažerská ekonomie 

3. Návrh změny „Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a 
vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE v Praze“. 

4. Informace o projednání materiálů (per rollam k 3. květnu 2024): „Dodatek ke Zprávě o vnitřním 
hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Vysoké školy ekonomické“ a „Výroční 
zpráva o činnosti Vysoké školy ekonomické za rok 2023“ 

5. Různé 
 

Úvod 

Úvodem rektor VŠE doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., přivítal členy Vědecké rady Vysoké školy ekonomické v Praze 
(dále jen VR VŠE) a seznámil je s programem jednání. Představil nové členy VR VŠE, kterými jsou nově 
jmenovaní děkani, a to na FMV doc. Ing. Martina Jiránková, Ph.D., a na FM doc. Ing. Bc. Mojmír Sabolovič, 
Ph.D.  Současně informoval, že doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., z pozice člena VR VŠE rezignoval. 

   

1. Předání docentských jmenovacích dekretů  

Prorektor pro vědu, výzkum a doktorské studium prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D., představil nově 
jmenovaného docenta: 
 

o Ing. Zdeněk Šulc, Ph.D.    
 

Rektor VŠE předal přítomnému docentu jmenovací dekret a poblahopřál mu k dosažení vědecko-
pedagogického titulu docent. 
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2. Profesorské řízení 

Prorektor prof. Lukeš konstatoval, že podle prezenční listiny je přítomno 31 členů VR VŠE, vědecká rada je 

tedy usnášeníschopná. 

 
Profesorské řízení Ing. Pavla Částky, Ph.D.,  

(obor Management a manažerská ekonomie)  

Podle jednacího řádu VR VŠE navrhl prorektor prof. Lukeš před zahájením rozpravy k profesorskému řízení 

skrutátory z řad členů VR VŠE, a to doc. Ing. Martinu Jiránkovou, Ph.D., a doc. Ing. Josefa Taušera, Ph.D.  VR 

VŠE návrh odsouhlasila. 

Děkan Fakulty podnikohospodářské prof. Ing. Jiří Hnilica, Ph.D., představil uchazeče, jeho současné působení 

na University of Canterbury na Novém Zélandě, dále uvedl hlavní zaměření uchazeče, a to na oblast standardů 

řízení kvality, představil jeho publikační činnost a pedagogické působení, získání řady ocenění, kariérní život. 

Zmínil jeho působení ředitelem MBA programu, jako proděkana pro vědu a výzkum aj.  Komise jednomyslně 

doporučila Vědecké radě VŠE jmenování Ing. Pavla Částky Ph.D., profesorem v oboru Management 

a manažerská ekonomie.  

Předseda komise prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D., seznámil členy VR VŠE se složením komise a s průběhem 

její práce. Řízení ke jmenování profesorem bylo zahájeno dne 15. 6. 2023. Komise konstatovala, že uchazeč 

předložil všechny potřebné doklady a splnil veškeré požadavky pro profesorské řízení, a doporučila všemi 

hlasy jmenování Ing. Pavla Částky, Ph.D., profesorem.  Prof. Lukeš dále uvedl, že Ing. Pavel Částka, Ph.D., od 

roku 2005 pracuje na University of Canterbury, která je držitelem „triple crown accreditation“ a jejíž umístění 

v žebříčku QS je na pozici 201-250, což svědčí o vysoké prestiži této vysoké školy.  Působením v pozici 

profesora (od roku 2017) na této prestižní univerzitě je splněna podstata výjimky umožňující uchazečům 

zahájit jmenovací řízení, aniž by předcházelo habilitační řízení. Odborná práce uchazeče v oblasti standardů 

řízení kvality je mezinárodně uznávána v akademických kruzích i mezi odborníky. Mezi významné výstupy 

patří 39 odborných článků ve WoS, z toho 4 v Journal of Business Ethics, dále 17 odborných článků ve Scopus 

a monografie napsaná společně s prof. Corbettem z UCLA v USA. Klíčové publikace důležité pro oblast 

managementu kvality jsou difuze a zavádění standardů systému řízení, dopady standardů systémů řízení a 

správa standardů systémů řízení. Citací ve WoS je nyní 5 789, což je o 400 více než při zahájení řízení, z čehož 

plyne, že jeho práce je široce citována. Zmínil vyzvané přednášky, účast na prestižních mezinárodních 

konferencích, garantování 3 kurzů v oblasti projektového a operačního managementu a řízení 

dodavatelského řetězce. Zmínil, že uchazeč vedl více než 30 diplomových a 7 disertačních úspěšně 

ukončených prací, působil jako hostující profesor na WU Vídeň, Peking University HSBC Business School, 

University of Otago a dalších. Pedagogické schopnosti žadatele byly oceněny cenami za výuku (MBA Teaching 

Award 2007, School of Business and Economics Teaching Award 2015, nominace UC Teaching Award (2016), 

UCLA Lecturer of the Year Award (2015). Vyzdvihl spolupráci s řadou vládních a nevládních organizací. 

Ing. Pavel Částka, Ph.D., v prezentaci představil působení na University of Canterbury a své pracoviště. 
Zaměřil se na přínos pro vědu a výzkum, pedagogický přínos, příspěvky do praxe a také rozvedl koncepci 
další vědecké a pedagogické činnosti v oboru.  
K rozvoji vědního oboru pro oblast managementu kvality uvedl 3 klíčové oblasti, a to difuzi a zavádění 
standardů systému řízení, dopady standardů systémů řízení a správu standardů systémů řízení. Odborný 
přínos vidí v souboru článků evidovaných v databázi Web of Science (39 článků), odborných článků 
evidovaných v databázi Scopus s přiděleným indexem SJR (18 článků) a ve výzkumné monografii. V oblasti 
difuze a zavádění standardů systémů řízení rozvedl 3 důležité body, a to správu norem, kde poskytl vhled 
do správy norem (governance) a jejich přísnost (stringency) a zmínil, že mediální pokrytí ovlivňuje jejich 
šíření a zavádění. Dále rozvedl problematiku modelování difuze standardů založených na vývojových 
platformách více zúčastněných stran a typologii intervencí, kdy seznámil přítomné s myšlenkou 
komplexnosti a asymetrie firem při dosahování výsledků a porovnání úspěšných a neúspěšných firem, což 
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je důležité např. pro vládní pobídky. Ke každému ze zmíněných bodů uvedl vydané publikace s tím, že jeho 
snahou je publikovat v kvalitních časopisech. V oblasti dopady standardů systémů řízení vyzdvihl monografii 
Management Systems Standards, která řeší stav vědeckého poznání v oblasti dopadu norem systému řízení, 
kdy na makroúrovni mají významnou roli pro dosažení lepších výsledků. Firmy lze rozlišit do 2 skupin, kdy 
bud´ berou problematiku seriózně a spolupracují s kredibilními orgány, nebo je adopce na firemní úrovni 
jen symbolická. V oblasti správy standardů systémů řízení rozvedl roli ověřovacích postupů při správě norem 
systémů řízení, roli nových technologií pro zlepšování správy posuzování shody, jako např.  otázku 
digitalizace a analýzu procesů, pomocí nichž se standardy vytvářejí, kdy existují 2 podhledy, pohled 
certifikačních orgánů a pohled médií. V rámci přínosu pro vědu dále uvedl řešení významných vědeckých 
projektů, a to projekt Behavioural Insights for Food Assurance Practices - a Cultural Perspective 
poskytovatele New Zealand China Food Protection Network, který řeší otázku udržitelnosti a možnosti 
monitorování zemědělských praktik a výkonnosti. V tuto chvíli je očekáváno financování další části řešení 
projektu. Dále zmínil projekt The role of assurance in enhancing the Social License to Operate poskytovatele 
Our Land and Water National Science Challenge a vzniklou publikaci Enhancing Farm Assurance – A White 
Paper. Zmíněné projekty zahrnují odborníky z praxe (např. ,,AGRIBUSINESS Group") a velké společnosti 
(např. ,,SYNLAIT" - jeden z největších výrobců sušeného mléka). 
Krátce shrnul přehled pedagogické a vzdělávací činnosti, protože jeho pedagogická činnost už byla zmíněna 
prof. Lukešem v rámci zprávy předsedy komise.  
V přednášce také shrnul přínos pro praxi týkající se především tvorby a revize norem v rámci činnosti 
v Mezinárodní organizaci pro normalizaci (International Organization for Standardization ISO; vývoj ISO 
26000 pro společenskou odpovědnost; revize normy ISO 9001 pro systémy managementu kvality).  
V závěru prezentace uchazeč také nastínil budoucí kroky ve své pedagogické a vědecké činnosti. Mezi tyto 
kroky patří digitalizace posuzování shody (interakce mezi auditory a AI, automatizace procesů posuzování 
shody, přijetí a používání technologií dálkového průzkumu Země pro posouzení shody), inovace 
v potravinářském průmyslu (vývoj a komercializace alternativních proteinů, dozor nad bezpečností, jakostí 
a řádným označováním potravin), zavedení dalších magisterských programů a spolupráce s VŠE (např. 
výměna studentů, vědecká spolupráce na grantu zabývajícím se problematikou monitorovaní ESG). 

V rozpravě vystoupili: 

• prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., který na základě prezentace, kde byl dán důraz na impakt faktor 
u publikací, se dotázal, zda i na Novém Zélandě je impakt v rámci hodnocení relevantní, a doplnil, že 
v Evropě jsou nyní metriky hodně diskutovány; 
 

o Ing. Částka, Ph.D., uvedl, že jde o problematickou oblast. Na Novém Zélandu se bere v potaz 
hlavně umístění v ADBC ranking, orientace je spíše na to, kdo jsou editoři, nicméně je v diskusi 
v rámci změn také zohledňování impakt faktoru.  

 

• doc. Ing. Pavel Hnát, Ph.D., se zajímal o to, jak vnímá propisování nové průmyslové politiky do jurisdikce 
a zda je EU regulátor světové kvality nebo spíše brzdou pro podnikatele a zda se toto odráží i na Novém 
Zélandu; 
 

o Ing. Částka, Ph.D., odpověděl, že ano, že na Novém Zélandu sledují, co se v rámci regulace děje 
v Evropě. Očekává se, že EU bude mít vliv a řetězce budou zodpovědné za praktiky v celém světě. 
Dle jeho názoru přeregulovanost existuje, což prezentoval na příkladu importu bavlny do USA. 
Současně zmínil i válku na Ukrajině, která nabourala certifikační systém, kdy po zastavení 
produkce z Ruska bylo třeba hledat dodavatele z jiných zemí. 
 

• prof. JUDr. Nicole Grmelová, Ph.D., se zajímala o legislativu související s proteiny;  

o Ing. Částka, Ph.D., uvedl, že na Novém Zélandu je zemědělská lobby silná a má tendenci 
podporovat stávající systém, zejména orientaci na mléčné a masné výrobky. Podpora 
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alternativních proteinů je vlažná. Existuje však řada úspěšných společností (např. výrobky z 
hrachového proteinu), které mají tendenci řídit soukromí investoři. 

• doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., se dotázal, zda fakt, že firmy nedodrží standardy, má na ně negativní 
dopad; 

o Ing. Částka, Ph.D., odpověděl, že na základě evidence, kterou má k dispozici, nelze říct, že by 
existoval negativní dopad na ty, kteří standardy obcházejí. 

• doc. Ing. Ladislav Mejzlík, Ph.D., se zajímal o nefinanční a finanční výkaznictví.  Existuje snaha 
o standardizaci způsobu měření a zveřejňování nefinančních informací. Sice začínají vznikat 
standardy na ESG, ale není to připravené, proto se zajímal o názor Ing. Částky Ph.D., jak bude tato 
otázka řešena do budoucna?  

o Ing. Částka, Ph.D., řekl, že ti, kteří řeší nefinanční auditorování konkurují těm, kteří řeší audit na 
finanční úrovni. Jako příklad uvedl nové audity na regulaci vody na Novém Zélandu s tím, že tato 
myšlenka byla z důvodu nepřipravenosti pozastavena. Není jasné, kdo audituje, problém je, že to 
není zakotveno v zákonech. Transparentnost firmám nevyhovuje. Jako další příklad uvedl 
problematiku dovozu bavlny, kdy se firmám nelíbí určení standardu pro danou lokaci. Je těžké 
nastavit standardy tak, aby byly rigorózní, ale přitom neomezovaly trh. Tento problém se   
v současné době jeví neřešitelný. 
 

• prof. Ing. Martin Mandel, CSc., měl připomínku, zda standardy pro regulaci bavlny jsou správné, protože 
to nemá ze strany kupujícího racionální důvod; 

o Ing. Částka, Ph.D., uvedl, že do všeho vstupují i etické otázky, vládní politiky aj. a nelze tedy 
problematiku posuzovat jen ze strany spotřebitele.  
 
 

V neveřejné části rozpravy vystoupili: 

• prof. Ing. Jakub Fischer, Ph.D., který ocenil kvalitu kandidáta s tím, že dle jeho názoru u takto 
špičkových uchazečů by bylo třeba zvážit možnost zjednodušení procesu jmenování mimořádným 
profesorem; 

• prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D., souhlasil, že v určitých případech by to bylo možné, 
nicméně vzhledem k úvahám prof. Částky o návratu do České republiky, je lepší zvolit tento 
plnohodnotný postup.  

 
Po ukončení projednání návrhu na jmenování profesorem v neveřejné části jednání proběhlo tajné hlasování. 

Bylo přítomno 31 členů oprávněných hlasovat. Výsledek hlasování: 30 hlasů kladných, 1 hlas záporný, 

0 neplatných. 

Usnesení: 

VR VŠE schválila návrh na jmenování Ing. Pavla Částky, Ph.D., profesorem v oboru Management a manažerská 

ekonomie. Návrh bude předán MŠMT ČR. 

 
 

3. Návrh změny „Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE v Praze“  
 

http://insis.vse.cz/lide/clovek.pl?id=976
http://insis.vse.cz/lide/clovek.pl?id=15778
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Rektor VŠE doc. Dvořák uvedl nutnost projednání na VR VŠE a předal slovo prorektoru doc. Pavlu Hnátovi, 
který přítomné seznámil se změnami a uvedl, že sice nejsou obsáhlé, ale mají dalekosáhlý dopad.  Materiál 
bude dále schvalován na Akademickém Senátu v září, pak zaslán na MŠMT k registraci.   
K materiálu nebyly žádné připomínky. 

 

Usnesení: 

VR VŠE projednala návrh na změnu „Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE 

v Praze“. 

 
4. Informace o projednání materiálů (per rollam k 3. květnu 2024): „Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení 

kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Vysoké školy ekonomické“ a „Výroční zpráva 
o činnosti Vysoké školy ekonomické za rok 2023“ 
 
Rektor VŠE doc. Dvořák informoval přítomné o výsledku hlasování per rollam a poděkoval jim za účast na 
tomto hlasování. Podrobné informace k „Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 
a s nimi souvisejících činností Vysoké školy ekonomické“ přednesl prorektor doc. Hnát, kdy poukázal na 
posun v digitalizaci, projekt NPO atd. Následně rektor doc. Dvořák informoval o „Výroční zprávě o činnosti 
Vysoké školy ekonomické za rok 2023“, kdy zmínil začlenění textu do Výroční zprávy i pro širší veřejnost 
např. získání akreditace AACSB, posílení vzdělávací činnosti z oblasti z grantů, kurzy Moodle, digitalizaci, 
výměnu studentů,  moderní úpravy budovy. 

 
 

5. Různé 
 

• doc. Ing. Svatopluk Kapounek, Ph.D., se dotázal na reputační rizika v souvislosti s děním na 
Národohospodářské fakultě a zda je situace stabilní;  
Rektor VŠE doc. Dvořák odpověděl, že oproti loňskému roku je situace stabilnější. Na Národohospodářské 
fakultě proběhly volby nového děkana, kdy Senát zvolil Ing. Adélu Zubíkovou, Ph.D., a rektor ji tedy bude 
v souladu se zákonem jmenovat. Očekává zlepšení, ale současně je připraven, bude-li to nutné, činit další 
kroky. 
 

• prof. RNDr. Ing. Michal Černý, Ph.D., se dotázal, zda děkanka Národohospodářské fakulty bude členkou 
VR VŠE.  
Rektor odpověděl, že nemá v úmyslu složení VR VŠE v tuto chvíli měnit. 

 
 
Další termíny zasedání Vědecké rady:  

    

19. 11. 2024 od 10 hod. 

25. 2. 2025 od 10 hod. 

3. 6. 2025 od 10 hod. 

 

 


